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Ervaringen bij de programmadirectie COVID 19

Graag wil ik jullie een kijkje geven van mijn ervaringen de COVID-directie van VWS.

Wat valt op: er is een enorme overlegdichtheid in de top. Er is een kernteam van ministers: Tamara,

Mark, Ferd en Hugo, bijgenaamd de ‘witte jassen’. De MCC (ministeriele commissie COVID19). Het

kernteam komt een keer of 3 per week bij elkaar en zo nodig veel vaker. De MCC minstens twee keer

en dan nog de Ministerraad op vrijdag. En niet te vergeten de Catshuissessies met daarin het

kernteam, de vice premiers, de drie W’s (Wouter, Wopke en Wiebes), in de Haagse terminologie: de

Troika ook JE ERIE «ENE IKE
Als de ministers veel overleggen moeten de ambtenaren ook veel overleggen. De hoogste ambtelijke

commissie ACC, met Secretarissen-Generaal en enkele Directeuren-Generaal en een

directeurenoverleg (elke dag). In dat laatste overleg nemenjEERen ik afwisselend deel. De NCTV

(Nationaal Coordinator Terrorismebestrijding en Veiligheid) coérdineert de interdepartementale

samenwerking.

Intern ook veel drukte: dagelijks een dagstart met de twee COVID 06's: EE en EER en de

BEEZ: minister. Elke dag zijn er wel calls van de minister met delEiEen
regelmatig ook met ons of mensen van onze directie.

We doen heel veel dingen die een normale beleidsdirectie nooit doet. In tempo en de soort

werkzaamheden. We zijn opdrachtgever van de GGD’en die bijvoorbeeld 6.000 mensen aan het werk

hebben in het callcenter voor Corona-testen. We hebben opdracht geven om 20 XL teststraten uit de

grond te stampen. We hebben dienst Testen opgezet die laboratoriumcapaciteit in Nederland en

buitenland contracteert en binnenkort 10 miljoen sneltesten per maand gaat inkopen. We hebben

het Coronadashboard ontwikkelt en beheren dat. De ICT ontwikkelaars en beheerders werken bij

ons.

Eris al een hele tijd discussie tussen de witte jassen en de Trojka. De Trojka vindt dat de

gezondheidszorg te dominant is in de afweging en de economie steeds het sluitstuk. Zoals onze EZK

collega het zegt: wij zijn weggestopt in sheet 32 en 33. Waarom kan de horeca niet open, zijn de

maatregelen wel effectief, het komt omdat het testbeleid niet op orde is. Het wrange is dat waar

VWS nu soms een bedrijf lijkt die enorme uitvoeringsopdrachten uit de grond stampt, zijn de andere

departementen nog beleidsdepartementen. De scholen willen experimenten met meer testen doen,

maar OCW vindt het lastig hoe dat te organiseren. EZK wil fieldlabs voor evenementen en meer

testen voor bedrijven, maar wij moeten de testen regelen.

Maar toen er voor de kerst besloten moest worden over strengere maatregelen ging het weer vlot.

Toen zag iedereen dat er geen keuze was. Alleen een lock-down kan (een beetje) helpen.

Toen gelukkig voor veel mensen de kerstvakantie begon werd het voor een aantal van ons druk.

Zaterdagmiddag 19 december om een uur of4 belde BFE dat er een nieuwe variant van het

virus in Engeland is gevonden. De variant van het virus is besmettelijker, dus iemand besmet

gemiddeld meer andere mensen. Je wordt er niet extra ziek van. In het VK is de situatie inmiddels

heel ernstig. De zorg kan het niet meer aan. Ook in Zuid-Afrika is een nieuwe variant gevonden die

mogelijk besmettelijker is.

Vanaf dat moment werd er bijna iedere dag een brief naar de Kamer met een besluit over reizen. Om

deze variant zoveel mogelijk buiten te houden. De Britse variant is wel in Nederland, maar het
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percentage is nog laag. Op zaterdag 19 december vliegverbod vanuit het VK, zondagavond verbod

om de veerboten uit VK om aan te landen, maandagavond vliegverbod vanuit Zuid-Afrika. Dinsdag

werd vliegverbod vervangen door een verplichting een negatieve testuitslag te hebben voor je mag

boarden in een vliegtuig of veerboot uit VK en Zuid-Afrika. Daarna verplichting van een negatieve

testverklaring voor alle reizigers met vliegtuig (op basis van de wet Publieke Gezondheid via een

ingewikkelde procedure) en vervolgens een verplichte negatieve testverklaring ook voor

internationale bussen en treinen. In deze week ook nog een SO met 400 vragen afgehandeld: 200

vragen verwezen naar een brief die al was verstuurd, 100 specifiek beantwoord en voor 100 vragen

aangegeven dat de antwoorden later komen. Dit allemaal in de week voor kerst. Op de 24% om een

uur of 5 was het even klaar.

Vanaf 27 december ging het gewoon weer door. Zo werd er door 3 mensen die in Zanzibar op

vakantie waren een kortgeding aangespannen tegen de verplichting van een negatieve testuitslag. Ze

werden verdedigd door een advocaat die viruswaarheid bijstaat. Op 31 december verloren we het

kortgeding.

Daarom via 3 lijnen alsnog ingezet op het in stand houden van deze verplichting. In hoger beroep,

een ministeriele regeling onder de tijdelijke wet maatregelen COVID 19 en met een wetswijziging (de

voorzieningenrechter vond namelijk dat er een goede wettelijke basis voor het vereisen van de

negatieve testuitslag ontbrak).

Het wetsvoorstel was maandag4 januari gereed. Dinsdagmorgen 5 januari een extra ministerraad.

Woensdag morgen advies van RvS binnen. Woensdag om 14.00 uur nader rapport gereed en voor

ondertekening naar de Koning. Om 15.15 ingediend bij de TK. Donderdag om 10 uur behandeling in

de TK, aansluitend stemming (144 stemmen voor). Vrijdagmiddag van 13.00 — 18.00 uur EK

(aanvaard met grote meerderheid). Bijzonder om mee te maken: een wet in een week.

Ondertussen op dinsdag 5 januari van 11.00 — 22.30 een COVID kamerdebat. Vooral over vaccinatie (

hier is EEF in de lead en werkt[fH bijvoorbeeld aan) Aan vaccinatie is helemaal heel hard aan

gewerkt, daar is helemaal geen vakantie geweest.

Nu op naar de komende week. Catshuis sessie voorbereiding voor geleverd en nu uitwerken op weg

naar dinsdag de persconferentie en Kamerbrief en woensdag debat.

Vaccinatie gaat helpen om ruimte te kunnen geven, maar dat duurt nog een aantal maanden voor

dat echt effect gaat hebben. Tot die tijd, zeker in verband met de Britse variant zal er weinig ruimte

komen. De daling van het aantal besmettingen gaat erg langzaam. De belasting van de zorg nog

steeds veel te hoog. Het aantal besmettingen per dag moet eerst veel verder terug.

Nog veel werk te doen.

Nee, saai is het niet.

Ik hoop jullie snel te zien en groet

PS ik ga nu zelfs de VGP app groep verlaten. En uit de maillijsten van VGP (ik krijg desondanks

voldoende mail)


